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یکشنبه 27 تیر ١٤٠٠   شماره 3369

دانشگاهدانشگاه @ f a r h i k h t e g a n d a i l y

با دستور رئیس دانشگاه آزاد صورت گرفت

احیای پردیس دوم واحد یاسوج؛ قطب دانشگاهی جنوب
مهراد کوکبی

روزنامهنگار

تولیدچسبزخمبازهرمار!
دانشـــمندان با استفاده از آنزیم های موجود در زهرمار »افعی سرنیزه ای زرین«، 

یک چســـب فوق العاده برای جلوگیری از خونریزی ابداع کرده اند که قادر است 

تنها ظرف چند ثانیه مانع از خونریزی شود. 

به گزارش ایســـنا و به نقل از نیو اطلس، در حین جراحی یا وقوع یک آســـیب 

تروماتیک، متوقف کردن سریع خونریزی می تواند باعث نجات جان افراد شود. 

اکنون دانشمندان برای حل این مشکل به سراغ یک چیز غیرعادی رفته اند. آنها 

با استفاده از زهر یک نوع مار سمی موفق به ایجاد یک ابرچسب جدید شده اند 

که می تواند با تاباندن نور فعال شود و خونریزی را در عرض چند ثانیه متوقف کند. 

ماده موثره در این چســـب، »باتروکسوبین« نام دارد که به آن »رپتیلاز« نیز گفته 

می شـــود و یک آنزیم منعقد کننده و لخته کننده خون برگرفته از سم »مارهای 

افعی سرنیزه ای زرین« است.  مدت هاست که دانشمندان از این آنزیم برای درمان 

خونریزی در حین جراحی استفاده می کنند و چند سال پیش نیز با یک هیدروژل 

نانوفیبری مخلوط شد تا یک بانداژ قابل تزریق ایجاد شود. 

محققان دانشگاه های »انتاریوی غربی«، »مانیتوبا« و »شانتو« برای این مطالعه 

جدید، »باتروکسوبین« را در یک ژلاتین اصلاح شده برای ساختن نوعی چسب 

جراحی وارد کردند. مهم این اســـت که این چســـب، در برابر خون مقاوم است، 

بنابراین به سرعت جلوی جریان خون را می گیرد و به محض قرار گرفتن در معرض 

نور شدید به سرعت مهر و موم می شود. 

پهپادهادستیارپلیسدبیمیشوند!
پلیس دبی قرار است به زودی برای نظارت بر امنیت شهر از پهپادها استفاده کند 

تا سرعت واکنش خود را افزایش دهد. 

به گزارش ایسنا و به نقل از نیوساینتیست، پلیس دبی با کمک شبکه ای از پهپادها 

که از پیش در موقعیت قرار گرفته اند، خواهد توانست تا نسبت به بروز حادثه در 

هر نقطه از این شهر، طی یک دقیقه واکنش نشان دهد. 

کوادکوپترها قرار اســـت فعالیت خود را در اکتبر ســـال جاری آغاز کنند. توئیت 

 Sheikh Mohammed bin Rashid Al( »جدید »شیخ محمد بن راشد آل مکتوم

Maktoum(، حاکم دبی حاکی از این است که پهپادها می توانند زمان واکنش 

پلیس را از ۴/۴ دقیقه به یک دقیقه کاهش دهند. 

هر ایستگاه، یک سقف کشویی دارد که امکان ورود و خروج را برای پهپادها فراهم 

می کند. این پهپادها می توانند به گشت هایی از پیش برنامه ریزی شده بپردازند 

یا به یک مکان خاص اعزام شـــوند. این کار به اپراتور پلیس امکان می دهد تا به 

بازرسی محل بپردازد، یک شخص یا وسیله نقلیه مشکوک را تعقیب کند و داده ها 

را به سایر واحدهای پلیس انتقال دهد. 

این کوادکوپترها با پهنای ۸/۱ متر، بزرگ تر از پهپادهای مصرفی هستند. ایستگاه 

به برقراری ارتباط کمک می کند و به یک بازوی رباتیک برای تعویض باتری های 

پهپاد مجهز است که به پهپاد امکان می دهد به سرعت و بدون هیچ تأخیری برای 

شارژ فرود بیاید و به سرعت از ایستگاه بلند شود. 

نجاتازحملهقلبیبازهرکشندهیکعنکبوت!
درحالی کـــه امروزه بیماری های قلبی و عروقی علت اصلی مرگ ومیر در جهان 

هستند، دانشمندان می گویند زهر یک عنکبوت می تواند قلب انسان را ترمیم 

کند و ممکن است زندگی قربانیان حمله قلبی را نجات دهد. 

به گزارش ایســـنا و به نقل از آی ای، زهر عنکبوت ممکن است کشنده باشد، اما 

دارای مزایایی نیز هست. تحقیقات در گذشته نشان داده است که این سم می تواند 

بدون اینکه هیچ عارضه جانبی ایجاد کند، دردها را تسکین دهد. 

اکنون تحقیقات جدید از محققان دانشگاه »کوئینزلند« استرالیا نشان می دهد 

که زهر یک عنکبوت به نام »آتراسید«)atracid( یا عنکبوت تار قیفی استرالیایی 

می تواند به جلوگیری از آسیب های ناشی از حمله قلبی کمک کند و حتی باعث 

افزایش عمر قلب های اهدا و پیوند شده شود. 

در جولای سال ۲۰۱۹ محققان دانشگاه »کوئینزلند« مولکولی را در زهر کشنده این 

عنکبوت کشف کردند که می تواند آسیب مغزی ناشی از سکته مغزی را از بین ببرد. 

در آن زمان پروفســـور »گلن کینگ« محقق ارشـــد این دانشگاه گفت: 

»آنچه از این طریق انجام می شود، جلوگیری از مرگ سلول های عضلانی 

قلب است.« 

محققان دریافتند که این مولکول برای محافظت از قلب در برابر ســـکته مغزی 

کار می کند، بنابراین آنها تصمیم گرفتند آزمایش کنند تا ببینند آیا برای حوادث 

ایسکمیک قلب نیز کارایی دارد یا خیر و کشف کردند که واقعا چنین است. 

قصریشیشهایرویریل
یک طرح مفهومی از یک قطار هوشمند تمام شیشه ای لوکس به مانند یک قصر 

روی ریل حرکت خواهد کرد و با طول ۴۰۰ متر شامل ۱۴ واگن خواهد بود و ۳۵۰ 

میلیون دلار ارزش خواهد داشت. 

بـــه گزارش ایســـنا و به نقـــل از آی ای، یک طراح فرانســـوی به نـــام »تیه ری 

گوگن«)ThierryGaugain( که به خاطر طراحی قایق های لوکس ازجمله قایق 

۸۰ متری »ونوس« که متعلق به »استیو جابز« فقید بود، مشهور است، با رونمایی 

از طراحی مفهومی یک قطار لوکس با دیوارهای شفاف به نام »قطار G« توجهات 

را به خود جلب کرده است.  این قطار به طول ۴۰۰ متر که به عنوان »قصری روی 

ریل« توصیف شـــده اســـت، از ۱۴ واگن تشکیل شده است که هرکدام به جای 

اتاق های جداگانه دارای یک سالن بزرگ هستند. این طرح مفهومی شامل یک 

سالن استقبال در مرکز قطار، یک سالن مسکونی، یک فضای تفریحی، یک اتاق 

اجتماعات و یک سالن بزرگ است.  کناره های این قطار نیز می توانند به شکل 

تراس های مخصوص دربیایند. نکته اعجاب آور این طرح یک باغ است که به عنوان 

یک پناهگاه آرام برای میهمانان عمل خواهد کرد. 

نمای خارجی این قطار از یک فناوری شیشه ای استفاده می کند که می تواند از 

حالت مات به شفاف تغییریابد و باعث تغییر کامل روحیه و شرایط برای مسافران 

شود. همچنین این شیشه ها در حالت مات می توانند مانند یک صفحه نمایش 

عمل کنند و تصاویر دلخواه را نمایش دهند. 

چارسویفناوری

یک  میزبان  پیش  چندی  کهگیلویه  وبویراحمد  استان 

طهرانچی،  محمدمهدی  دکتر  بود،  دانشگاهی  چهره 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه بازدیدهای خود از 

واحدهای استانی، به کهگیلویه  وبویراحمد و واحد یاسوج 

رفت. استانی در جنوب غربی ایران که دو اقلیم سردسیری 

و گرمسیری را در خود جای داده است. یاسوج، مرکز این 

استان هم به شمال ایران معروف بوده و دور تا دور آن را 

کوه فراگرفته است. کوه هایی که در گذشته نه چندان دور 

فرصتی را برای مدیران وقت آن زمان مهیا کرد تا در آن یک 

مجموعه جدید دانشگاهی بسازند؛ مجموعه ای با عنوان 

»پردیس دوم دانشگاه آزاد یاسوج«.  مهم ترین قسمت 

سفر دکتر طهرانچی به استان کهگیلویه  وبویراحمد نیز به 

بررسی همین موضوع گذشت؛ »پردیس دوم دانشگاه آزاد 

یاسوج«. مجموعه ای است که در سال 1390 حدود 30 

میلیارد تومان برای احداث آن هزینه و در کوه های منطقه 

سرآبتاوه یاسوج بنا شد. ساختمانی که حالا برای تکمیل 

آن بیش از 130 میلیارد تومان نقدینگی لازم است.  این 

پردیس 3۸ هکتار زمین یا به عبارت بهتر کوه را اشغال 

کرده است. ۲3 هزار مترمربع از ساختمان های آن تکمیل 

شده، 3۶ هزار مترمربع آن هم نیمه کاره مانده است. البته 

ساختمان های ساخته شده هم درحال حاضر نیاز به یک 

بازسازی مختصر دارند.  دکتر طهرانچی در سفر خود به 

یاسوج و بازدید از این مجموعه از تبدیل آن به یک مرکز 

ملی آموزش های فرهنگی، مهارتی و فناورانه برای دانشگاه 

آزاد اسلامی خبر داد تا بتواند به طور مستمر درخدمت رشد 

منطقه بوده و علاوه بر ایجاد زمینه آشنایی مردم با استان 

کهگیلویه وبویراحمد و به ویژه شهر یاسوج، به تربیت و 

رشد نیروی انسانی در کشور نیز کمک کند. 

رحیم اکرامی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج گفت: 

»در سال ۱۳۸7 این زمین تحت عنوان قرارداد اجاره به شرط 

تملیک، از سوی منابع طبیعی به دانشگاه آزاد اسلامی واگذار 

و در سال ۱۳۸۸ اولین عملیات اجرایی جهت ساخت وساز در 

آن آغاز شد.«  وی ادامه داد: »این سایت به وسعت بیش از ۳۸ 

هکتار بوده و حدود 6۰ هزار مترمکعب از آن تحت عملیات 

ساخت وساز قرار گرفته است؛ از این مجموعه حدود ۲۳ هزار 

مترمکعب به دانشگاه تحویل داده شده و مابقی هم به صورت 

نیمه تمام رها شده اند.«

 

  حدود 37 هزار مترمکعب بنای نیمه تمام در این سایت

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج با بیان اینکه برخی از این 

پروژه های نیمه تمام حدود ۵۰ درصد و برخی نیز تا حدود ۸۳ درصد 

پیش  رفته اند، تصریح کرد: »درواقع حدود ۳7 هزار مترمکعب بنای 

نیمه تمام در این سایت قرار دارد. در سال ۱۳۹۲ با توجه به تحویل و 

تکمیل برخی از ساختمان های این سایت قرار شد تمام دانشکده های 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج از داخل شهر و منطقه فعلی به 

این سایت منتقل شوند.«  وی اضافه کرد: »حتی با اصرار رئیس وقت 

واحد دانشگاهی، این امر برای یک ترم نیز انجام شد اما به دلیل عدم 

وجود نظارت در ساخت و همچنین اصرار دانشگاه برای تکمیل برخی 

از سازه ها) مثل بلوار ورودی دانشگاه( دانشگاه مجبور می شود دوباره 

به جای قبلی برگردد.«  اکرامی گفت: »متاسفانه این بلوار بعد از ۳ ماه 

به صورت کامل دچار مشکلاتی شده و شکاف برمی دارد تا جایی که 

دیگر قابل استفاده نبود. بنابراین تمام آن بلوار از ابتدا خاک برداری 

و دوباره زیرسازی های آن انجام شد.«  رئیس دانشگاه آزاد اسلامی 

واحد یاسوج در ادامه تصریح کرد: »در ۱۳۹۲ بیش از یک میلیارد 

و ۸۰۰ میلیون تومان برای تعمیر و زیر سازی مجدد بلوار به دانشگاه 

خسارت وارد شد اما نه تنها خسارتی مطالبه نشده، بلکه ضمانت های 

پیمانکار که نزد بانک به عنوان وثیقه قرار داشت، به دلیل برخی زد 

و بندها و قرابت نسبی رئیس وقت دانشگاه با پیمانکار به پیمانکار 

تحویل داده شد.« 

  سهل انگاری در حفظ و نگهداری از اموال دانشگاهی

ایـن عضـو هیات علمـی دانشـگاه در ادامـه افزود: »متاسـفانه 

مدیـران بعـدی هـم تلاشـی بـرای حفـظ ایـن سـایت نکردنـد؛ 

درواقـع نه تنها سـاختمان ها و سـازه هایی کـه نیمه تمام بودند 

از شـدت بـرف، گرمـا و بارش هـا در طـول ایـن ۸ سـال آسـیب 

جـدی دیدنـد بلکـه سـاختمان هایی کـه تحویـل قطعـی نیـز 

شـده بودنـد بـه دلیـل عدم توجه و نگهداری درسـت به شـدت 

آسـیب دیدند.« 

اکرامـی بـا بیـان اینکـه در بازدیـد دکتـر طهرانچی از دانشـگاه 

آزاد اسـلامی یاسـوج ایـن موضـوع مطـرح شـد، ادامـه داد: 

»دکتـر طهرانچـی از وضعیت سـاختمان های تکمیل شـده نیز 

بازدیـد کردنـد؛ در ایـن سـال ها آب بـه دیوار هـای بیرونـی این 

سـاختمان ها نفـوذ کـرده، در برخـی جاها سـقف ریـزش کرده 

و بعضـی دیوارهـا خـراب شـده اند.« 

وی گفت: »حتی بخش عمده اموالی که در این سـاختمان 

بوده به سـرقت رفته که نشـان می دهد در حفظ و نگهداری 

ایـن سـایت سـهل انگاری شـده اسـت. نکتـه دیگـری کـه 

در پرونـده تخلفـات مجموعه هـای مدیریتـی آن سـایت 

بایـد اشـاره کـرد درخصـوص موضـوع انتقـال دانشـگاه از 

سـاختمان های فعلـی و داخـل شـهر بـه اطـراف شـهر و 

دامنه هـای کـوه اسـت.« 

رئیــس دانشــگاه آزاد اســلامی واحــد یاســوج بیــان کــرد: »بــه 

نظــر می رســد اعمــال نفوذهایــی بــرای انتقــال دانشــگاه بــه 

زمین هــای آن منطقــه صــورت گرفتــه اســت؛ برخــی از افــرادی 

کــه در آن زمــان مســئولیت داشــتند، دارای زمین هــای 

کشــاورزی یــا مســکونی بودنــد و بــا انتقــال دانشــگاه بــه آن 

زمین هــا، بــه ارزش ملک شــان افــزوده شــده اســت. بنابرایــن 

تــلاش می کردنــد کــه هرچــه زودتــر دانشــگاه بــه آن زمین هــا 

منتقــل شــود.« 

  هزینه 30 میلیاردی احداث سایت در سال 90

وی در بـرآورد مجموعـه  خسـارت های وارد شـده بـه دانشـگاه 

برای تاسـیس این سـایت در دل کوه گفت: »طبق برآورد های 

اولیـه و هزینه هـای صورت گرفتـه در سـال ۱۳۹۰ فقـط در 

همـان سـال ها حـدود ۳۰ میلیـارد تومان برای احداث سـایت 

هزینه شـده اسـت. الان برای تکمیل پروژه های نیمه تمام این 

دانشـگاه طبـق برآورد هـای اولیـه بیـش از ۱۳۰ میلیارد تومان 

نقدینگی لازم اسـت.« 

  احداث سایت جدید دانشگاه بیش از 1۶0 میلیارد 

تومان هزینه داشت

رئیـس دانشـگاه آزاد اسـلامی واحـد یاسـوج بـا بیـان اینکـه 

احـداث ایـن سـایت بـرای دانشـگاه آزاد اسـلامی درمجمـوع 

بیـش از ۱6۰ میلیـارد تومـان هزینـه داشـته اسـت، اضافـه 

کـرد: »در صورتی کـه اگـر در سـال ۱۳۹۰ همـان مبلـغ ۳۰ 

میلیـارد تومـان در جـای دیگـری کـه ارزش افـزوده بیشـتری 

بـرای دانشـجویان و دانشـگاه داشـت یـا برای سـرمایه گذاری 

در داخـل شـهر هزینـه می شـد، قطعـا تـا بـه امـروز میلیاردها 

تومـان سـودآوری بـه همـراه داشـت.« 

اکرامـی ادامـه داد: »مدیـران وقت دانشـگاه جمعیت کشـور و 

جوانـان اسـتان را هـم بـه خوبـی تخمیـن نزدنـد. در دهـه 7۰ 

دولـت متولـی امـر کاهـش جمعیت بود و تعـداد موالید در آن 

سـال ها کاهـش داشـتند. آثـار این سیاسـت حدود ۲۰ سـال 

بعد یعنی در دهه ۹۰ در دانشـگاه مشـخص شـده اسـت.« 

وی اضافـه کـرد: »منطقـی بود که مدیران وقت به فکر کاهش 

جمعیـت جـوان کشـور و اسـتان باشـند. اگـر مدیـران وقـت 

ایـن موضـوع را مـورد مطالعـه قـرار می دادنـد کـه در دهـه ۹۰ 

بـا کاهـش جمعیـت مواجـه هسـتیم و ایـن کاهـش جمعیـت 

عامـل کاهـش دانشـجو خواهـد بـود؛ هیـچ ضرورتی نداشـت 

۱۰ بلـوک سـاختمانی عظیـم که هرکـدام حداقل 6۲۰۰ متر 

زیربناسـت در ۴ طبقه سـاخته شـود.« 

وی با طرح این سـوال که اگر این سـاختمان ها تکمیل شـوند 

با کدام ظرفیت دانشـجویی باید از آن اسـتفاده شـود، گفت: 

»اگـر مدیـران وقـت کارهای شـان را بـا مطالعه انجـام می داند 

متوجـه می شـدند ضرورتـی بـه ایـن همـه ساخت وسـاز در آن 

منطقه نبود. اما همه این موارد حاکی از این است که اجرای 

ایـن پـروژه هـم از لحـاظ جانمایی و هم از لحـاظ آینده پژوهی 

بدون مطالعه و بدون کار کارشناسـی صورت  گرفته اسـت.« 

وی درخصـوص پیگیـری متخلفـان این پرونده پرخسـارت نیز 

گفـت: »در همـان زمان نهادهای نظارتی دانشـگاه نیز حضور 

داشـتند و نظـارت می کردنـد؛ اول بایـد از ایـن نهادها پرسـید 

کـه در زمـان سـاخت ایـن پروژه چـه کاری انجـام دادید؟ حالا 

بیـش از ۱۰ سـال گذشـته اسـت و ایـن نهادهـا حتمـا بایـد 

پاسـخ بدهنـد کـه آیا نظـارت کردند؟ نه فقط مدیـران و عوامل 

اجرایـی ایـن طـرح بلکـه نهادهـای نظارتـی هم باید پاسـخگو 

باشـند. اگـر بنـا بـه پیگیـری تخلفـات اسـت با همیـن نهادها 

پیگیـری کنند.« 

  تاکید رئیس دانشگاه  آزاد بر معرفی متخلفان

اکرامی توضیح داد: »دکتر طهرانچی تاکید کردند که متخلفان 

را شناسایی و به کمیته انضباطی معرفی کنیم، اما من از ایشان 

درخواست کردم با توجه به حجم سنگین کارهای دانشگاه و 

ترمیم همان سایت، نهادهای نظارتی دانشگاه به این مساله 

ورود کنند.« 

وی تاکید کرد: »بازرسی منطقه یاسوج که زیرنظر استان 

فارس است چندین بار این مساله را بررسی کرده و کافی 

است که همین نهادها با مطالعه و بررسی اسناد، افرادی که 

در این مسیر تخلف کرده اند را به مراجع ذی ربط ارجاع کنند 

تا مساله به سرانجام برسد. اگر رئیس دانشگاه بخواهد به این 

مسائل بپردازد قطعا از جهش و حرکت دانشگاه در وضعیت 

فعلی غافل می شود.« 

وی درخصوص آینده این سایت و تغییراتی که بعد از بازدید 

دکتر طهرانچی برای آینده این مجموعه درنظر گرفته شد، گفت: 

»خوشبختانه سازمان مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی، یک تیم 

کارشناسی بسیار توانمند را به استان اعزام کرد که اعضای این 

تیم از مشاوران دکتر طهرانچی در حوزه های مختلف بودند. 

این تیم از ۴ روز پیش از حضور رئیس دانشگاه در استان 

حضور داشتند و گزارش بسیار دقیقی از مجموعه برای دکتر 

طهرانچی آماده کردند.« 

  سایت یاسوج با حمایت سازمان مرکزی دانشگاه آزاد 

اسلامی تکمیل می شود

اکرامی بیان کرد: »رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با مطالعه دقیق 

و علمی این گزارش وارد استان و وارد این سایت شدند؛ بعد 

از بازدید ایشان از مجموعه، در همان محل سایت دانشگاه، 

با ایشان جلسه ای برگزار و درخصوص آینده این مجموعه 

گفت وگو کردیم. در این جلسه مقرر شد این سایت با حمایت 

مالی سازمان مرکزی تکمیل شود؛ چراکه عملا دانشگاه آزاد 

اسلامی استان توان پرداخت این مبلغ را ندارد.« 

وی اضافه کرد: »درخصوص مدت زمان نیز هنوز برنامه ریزی ها 

که  است  مدت ها  ساختمان ها  این  چراکه  نشده؛  کامل 

بلااستفاده زیر باد و باران و تابش های مستقیم مانده و طبیعتا 

اسکلت ساختمان باید به لحاظ مهندسی بررسی شود. ما باید 

ابتدا این سازه های نیمه تمام و آسیب دیده را بررسی کنیم که 

آیا این سازه ها استحکام کافی برای تکمیل شدن را دارند و آیا 

این سازه ها از ابتدا به درستی پی ریزی و بنا شده اند یا خیر.« 

  پیگیر قرارداد پیمانکار هستیم

وی تاکیـد کـرد: »همچنیـن دکتـر طهرانچـی در ایـن جلسـه 

دسـتور دادنـد موضـوع تعیین تکلیـف پیمانـکاران پیگیـری 

شـود. از هفته گذشـته با همکاری امور حقوقی واحد درحال 

پیگیـری قـرارداد پیمانـکار شـدیم و بـرای آنهـا نامه ای ارسـال 

شـد تا به دانشـگاه بیایند و اگر نیامدند برای عدم حضورشـان 

طبـق قانـون تامین دلیل شـود و خلع ید شـوند. البته مجموع 

ایـن پیمانکارهـا ۳ نفـر هسـتند که یکی از آنهـا در دادگاه علیه 

دانشـگاه طرح دعوی کرده که بنده به امور حقوقی دانشـگاه 

دسـتور دادم تـا ضمـن پیگیـری ایـن پرونده، ما نیـز در دادگاه 

طرح دعـوی کنیم.« 

وی اضافه کرد: »اما مابقی پیمانکاران دانشگاه مشکل قانونی 

برای ساخت وساز در دانشگاه ندارند. درواقع پروژه تقریبا برای 

کار آماده است، اما اینکه چه زمانی عملیات های اجرایی آغاز 

شود بستگی به برنامه ریزی های سازمان مرکزی دانشگاه آزاد 

اسلامی دارد.« 

  ایجاد یک مرکز ملی آموزش های فرهنگی، مهارتی 

و فناورانه 

اکرامی درخصوص کاربری این سایت دانشگاهی در آینده نیز 

گفت: »براساس مطالعات صورت گرفته و جلسه ای که با حضور 

کارشناسان و دکتر طهرانچی در استان و در محل این سایت 

انجام شد بنا شد که این مجموعه به یک مرکز ملی آموزش های 

فرهنگی، مهارتی و فناورانه تبدیل شود.« 

وی توضیح داد: »این مجموعه قرار است به یک قطب فرهنگی 

تبدیل شود که همه دستگاه ها، نهادها و ارگان ها بتوانند در 

راستای اهداف مجموعه از امکانات دانشگاه استفاده کنند. 

برای این موضوع پیوست های فرهنگی و علمی نیز مطرح شده 

است. به طور مثال باید به موقعیت این مجموعه در کشور اشاره 

کرد. آب وهوای یاسوج در 6 ماه ابتدای سال بسیار آب وهوای 

مطبوعی است و در استان جاذبه های گردشگری بسیاری 

فراهم است. بنابراین اگر اردوهای علمی، اردوهای فرهنگی، 

مراکز علمی در این مجموعه حاضر شوند و استارتاپ ها در 

این مجموعه پایه گذاری شوند، می توانند از چند مزیت این 

مجموعه استفاده کنند.« 

  توسعه استان از نظر علمی و اشتغالزایی جوانان

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج بیان کرد: »این 

مجموعه هم برای صنعت گردشگری علمی، فرهنگی استان 

و هم برای رشد علمی کشور مفید خواهد بود. معتقدم این 

مجموعه باتوجه به برنامه ریزی های صورت گرفته می تواند در 

توسعه استان از نظر علمی و همچنین اشتغالزایی جوانان 

نیز تاثیر گذار باشد.« 

وی افزود: »البته درحال حاضر استادان و اعضای هیات علمی 

دانشگاه درحال تدوین یک برنامه و سند جامع برای این 

مجموعه ملی هستند؛ ضمن اینکه احتمالا باید نحوه کارمان 

با نهاد ها و سازمان های مختلف را در استفاده از این مجموعه 

مشخص کرده و برای اخذ یک سری مجوزها نیز اقدام کنیم.« 

  راه اندازی قطب و بهشت مراکز تحقیقاتی، فرهنگی 

در جنوب کشور

اکرامی گفت: »در کنار این موضوع باید با سازمان های متقاضی 

حضور در این مجموعه نیز به تفاهم هایی برسیم؛ معتقدم این 

مجموعه به زودی از نخوت و رخوت فاصله گرفته و همانند 

ج که به بهشت جنوب کشور معروف است، به  شهر یاسو

قطب و بهشت مراکز تحقیقاتی، فرهنگی جنوب کشور تبدیل 

خواهد شد.« 

وی در پایان نیز گفت: »امیدوارم به زودی تیم ارزیابی فنی، 

مهندسی سازمان مرکزی برای بررسی ساختمان ها زودتر به 

استان اعزام شوند تا بعد از ارزیابی ها در مردادماه عملیات 

اجرایی آغاز شود. امیدواریم تا هرچه زودتر عملیات اجرایی 

این پروژه آغاز شود تا علاوه بر جلوگیری از اتلاف منابع دانشگاه 

و افزایش خسارات، هرچه زودتر مراکز تحقیقاتی، فرهنگی و 

دانشجویان دانشگاه از منافع این مجموعه بهره مند شوند.« 


